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Verslag tekst: Voorgestelde
behandeling

1. Opening en vaststelling van de agenda
De voorzitter opent de vergadering. Hij licht toe dat er i.v.m. de Corona-crises er voor gekozen is het aantal
deelnemers aan deze vergadering te beperken zodat er voldoende afstand in acht kan worden genomen. De
volgende vergaderingen zullen worden verplaatst naar een grotere vergaderlocatie.

2. Verslagen en algemene organisatie
a. Mededelingen Ter informatie

1. Mededelingen van de voorzitter
2. Mededelingen van deelnemende gemeenten
3. Mededelingen van de directie

n.v.t.
b. Verslag en besluitenlijst vergadering AB d.d. 18 december 2019 Ter besluitvorming

Het verslag en de besluitenlijst worden ongewijzigd vastgesteld.

c. Concept-besluitenlijst DB d.d. 25 maart 2019 Ter informatie
Voor kennisgeving aangenomen.
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d. Lijst ingekomen stukken Ter besluitvorming
Er wordt ingestemd met de voorgestelde wijze van afhandeling.

e. Werkgeversvereniging voor veiligheidsregio’s Ter besluitvorming
Er wordt ingestemd met de voorgestelde wijze van afhandeling.

3. Financiën
a. Advies Financiële Commissie Ter bespreking

De heer Van Hout geeft een toelichting op het advies van de Financiële Commissie.

Evaluatie kerntaken en verdeelsleutels:
De financiële commissie heeft het plan van aanpak kerntaken en verdeelsleutels besproken.
De commissie heeft in een eerder stadium zorgen geuit over het tempo waarin de evaluatie plaatsvindt. Deze
zorgen worden groter met de recente Corona uitbraak. Om deze reden adviseert de financiële commissie het
tijdspad aan te passen en te starten met de evaluatie verdeelsleutels. De evaluatie kerntaken zou vervolgens
1 jaar vertragen. De financiële commissie wenst de bestuurlijke trekker voor de evaluatie verdeelsleutels op
zich te nemen. In het voorstel evaluatie kerntaken en benchmark is een belangrijke rol voor een
begeleidingscommissie beschreven. De financiële commissie adviseert het Dagelijks bestuur deze
begeleidingscommissies alleen met bestuurders in te stellen, samen te stellen door het Dagelijks Bestuur.

Begroting 2021: De gemeenten hebben hun zienswijzen gegeven. Deze zienswijze leiden niet tot
discussiepunten ten aanzien van de in de begroting voor 2021. Het Dagelijks Bestuur constateert dat door de
Corona uitbraak er veel onzekerheden zijn ontstaan ten aanzien van de omvang van de dienstverlening voor
2021. Om die reden stelt het Dagelijks Bestuur voor om de incidentele korting van 1,5 miljoen euro niet toe te
passen. De financiële commissie ondersteunt deze aanpassing.

Jaarverslag 2019 VGGM
De financiële commissie heeft kennisgenomen van de jaarrekening 2019 en de bijbehorende
resultaatbestemming. De commissie adviseert positief ten aanzien van dit voorstel en adviseert beide posten
op te nemen in een gewijzigde begroting voor 2020.

Jaarverslag 2019 Veilig Thuis
De financiële commissie heeft kennisgenomen van de jaarrekening 2019 en de toelichting van de directie. De
commissie adviseert kennis te nemen van dit jaarverslag.

b. Nota van bemerkingen Ter bespreking
c. Jaarrekening VGGM 2019 Ter besluitvorming
d. Begroting VGGM 2021 Ter besluitvorming
e. Plan kerntaken en verdeelsleutels Ter besluitvorming

B t/m E:
De heer Van Riswijk wijst op de stevige reactie vanuit zijn gemeenteraad. Hij ziet vanuit andere gemeenten
wat mildere maar vergelijkbare reacties. Zijn raad is content met de insteek van VGGM om op voorhand 1,5
mln terug te geven in combinatie met de toezegging dat er een kerntakendiscussie komt. Na de bespreking in
het DB is dit voorstel gewijzigd. Hij begrijpt de beweegredenen van het DB maar tegelijkertijd is de
winstwaarschuwing óók in de deelnemende gemeenten aan de orde. Er is momenteel door de Corona-crisis
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sprake van grote financiële onduidelijkheid. We doen wat we moeten doen en houden bij welke kosten
gemaakt worden. Hij roept op om in de aanbiedingsbrief aan de raden te geven dat ook VGGM zorgvuldig de
kosten in beeld houdt. Ten aanzien van de begroting 2021 vindt hij het vlot om nu al in te grijpen, al snapt hij
het wel. Hij ziet graag dat bij de overwegingen er meer toegespitst wordt op Corona waarbij toegezegd wordt
dat er nadere informatie volgt over de extra kosten.
De heer Hieltjes stelt dat een aantal dilemma’s inmiddels al goed zijn verwoord. Hij wijst op de toezegging van
de rijksoverheid om de coronakosten te betalen. Hij vindt een winstwaarschuwing van VGGM terecht maar hij
twijfelt of het de meest logische weg is om nu al te besluiten om de 1,5 mln niet op voorhand terug te geven.
Dat besluit zou ook in het najaar zonodig genomen kunnen worden waarbij nu in de brief aan de raden wordt
volstaan met de mogelijkheid dat dit gaat gebeuren. Hij kan zich ook voorstellen dat het resultaat 2019 in een
bestemmingsreserve wordt gestopt.
Mevrouw Meijers geeft t.a.v. de jaarrekening aan graag een analyse te zien waarin staat vermeld welke
overschotten een structureel karakter hebben. De voorzitter antwoordt dat alle overschotten een incidenteel
karakter hebben.
Mevrouw Meijers begrijpt de dilemma’s zoals geschetst door de heren Van Riswijk en Hieltjes. Zij vult aan dat
de begroting in een vroeg stadium moet worden vastgesteld. Het is niet handig om die later weer te moeten
aanpassen.
De heer Van Rumund zou graag een nadere toelichting van de Financiële Commissie horen over hun
argumentatie.
De heer Van Hout antwoordt dat de commissie niet graag grote reserves wil aanhouden. Vandaar het eerste
voorstel om 1,5 mln terug te geven. Als vervolgens blijkt dat er grote onzekerheden ontstaan, is het denkbaar
dat we in een later stadium om extra geld moeten vragen bij de raden. De commissie wil jojoën voorkomen.
Mevrouw Van der Meijs steunt deze redenering. Als we nu dit besluit nemen, weten de raden het meteen en
voorkomen we een verrassing in een later stadium.
De heer Slofstra wijst erop dat de jaarrekening 2020 er anders uit komt te zien. De directie wil graag in de 5-
maandsrapportage inzicht geven over de effecten van de Corona crises. Sommige activiteiten worden niet
meer gedaan, andere moeten worden doorgeschoven naar het najaar of 2021. En daarnaast worden er forse
extra inspanningen gedaan in het kader van Corona waar vooralsnog geen opbrengsten tegenover staan. De
heer Janssen vult aan dat in het najaar bij de 5 maandsrapportage een aangepaste begroting wordt
toegevoegd en een aantal scenario’s over de impact van Corona t.a.v. 2020 en 2021. Hij verwacht dat de
verschoven activiteiten landelijk niet worden vergoed.
De voorzitter concludeert dat een extra oplegbrief voor de raden nodig is. Dat doet recht aan de
verwachtingen die zijn geschept. Hij wijst op het standpunt van de raad van Arnhem die vond dat VGGM de
1,5 mln niet moest teruggeven maar apart moesten zetten. De heer Hieltjes stelt voor in de oplegbrief aan de
raden aan te geven dat er dus in het najaar opnieuw naar de begroting gekeken zal worden. Daarmee wordt
ingestemd.
De voorzitter concludeert dat het AB met inachtneming van deze toevoegingen wordt ingestemd met de
voorgelegde begroting 2021, alsmede de voorgelegde jaarrekening 2019.

4. Brandweer
a. Invoering 24 uurs beroepsbrandweer Ede Ter bespreking

De heer Slofstra geeft een toelichting. Hij wijst op de bijzondere constructie van de brandweerzorg in Ede die
van wege arbeidsrecht niet langer houdbaar is. Dat betekent dat er een 24/7 beroepspost wordt ontwikkeld.
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Hierdoor zou een andere post in Ede gezien de veranderende dekking kunnen sluiten en dat levert commotie
op. Aan de ontwikkeling van een 24/7 beroepspost hangt een prijskaartje van cira 1,5 mln structureel. Als wij
deze reparatie vier jaar geleden hadden gedaan, hadden we nu deze kosten bij de verdeelsleutels mee
kunnen nemen. De gemeente Ede beseft een substantieel deel mee te moeten nemen, er van uitgaande dat
het onderwerp wordt meegenomen in de verdeelsleutelbesprekingen.
De heer Verhulst vult aan dat door de bouw van een nieuwe post er in het centrum ruimte vrij komt. In dat licht
vindt hij het belangrijk dat er snel een finaal besluit wordt genomen. Tevens wijst hij erop dat vanuit de post in
Ede-Centrum diverse regionale brandweertaken worden uitgevoerd.

De voorzitter stelt vast dat kennis genomen wordt van de notitie.

b. Risicobeheersing voor de toekomst Ter besluitvorming
De heer Slofstra licht toe dat mede als gevolg van de komst van de Omgevingswet er een verandering
wenselijk is om van “regelgericht” te komen naar “risicogestuurd”. De afdeling risicobeheersing is bezig met
een verandering in werken waarbij vooral gekeken wordt waar toezicht nodig is. Dit in lijn met het beleidsplan.
De heer Marcouch vraagt of bij deze verandering wordt samengewerkt met de omgevingsdiensten. De heer
Slofstra bevestigt dit. Mevrouw Hoytink vraagt of er t.a.v. gebouwen een soort nulmeting is gedaan zodat alles
aan de voorkant een keer gecheckt is. Zij heeft binnen de VNG begrepen dat er zorgen zijn over
gecertificeerde bedrijven. De heer Slofstra geeft aan dat de nieuwe wetgeving dat wel regelt maar die taak
hoeft niet per sé een overheidstaak te zijn. Daarom hebben we in ons beleidsplan vastgelegd dat we advies
willen blijven geven. Uiteraard blijven we hoge risico’s toetsen en beoordelen. Een deel van het werk willen
we gaan verleggen. Bijvoorbeeld naar de prive omgeving thuis. Daar zitten de grootste risico’s. Hij deelt de
zorg over de taakuitvoering door gecertificeerde bedrijven.

5. Rampenbestrijding en crisisbeheersing
a. Periodiek beeld Inspectie Ter besluitvorming

Zonder verdere beraadslaging wordt ingestemd met de voorgestelde besluitvorming.

b. Beleid & beheer meldkamer / werkgeverschap meldkamerpersoneel Ter besluitvorming
Zonder verdere beraadslaging wordt ingestemd met de voorgestelde besluitvorming.

6. Rondvraag en sluiting

De voorzitter sluit de vergadering.



Besluitenlijst AB Veiligheids- en Gezondheidsregio Gelderland-Midden /
Bestuurscommissie veiligheid en gezondheid d.d. 8 april 2020

A. De gezamenlijke vergadering stelt het verslag en besluitenlijst vast van de vergadering van 18
december 2019

B. De gezamenlijke vergadering stemt in met de voorgestelde wijze van afdoening van ingekomen
stukken.

C. De gezamenlijke vergadering stemt in de standpuntbepaling t.b.v. de VNG uitgaande van de
oprichting van een eigen landelijke werkgeversvereniging voor alle veiligheidsregio’s met een
eigen cao.

D. De gezamenlijke vergadering neemt het advies van de Financiële Commissie over.

E. Het algemeen bestuur stelt de begroting 2021 VGGM en de jaarrekening 2019 VGGM vast.

F. De gezamenlijke vergadering stemt in met het procesvoorstel over het onderzoek naar kerntaken
en verdeelsleutels.

G. De gezamenlijke vergadering stemt in met de gewijzigde strategie om In plaats van jaarlijks
bouwwerken te controleren, ook als daar geen veiligheidsrisico aanwezig is, ons te richten op
bouwwerken waar we het veiligheidsrisico aanwezig / groter achten. Dit realiseren we door middel
van het inventariseren en prioriteren van de risico’s op basis van data en informatie.

H. De gezamenlijke vergadering heeft kennisgenomen van de onderzoeksresultaten “ periodiek
beeld 2019 van Inspectie Justitie en Veiligheid” en bekrachtigt de voorgestelde reactie aan de
Inspectie.

I. De gezamenlijke vergadering stemt in met de voorgestelde brieven aan de Minister van J&V over
de regeling Hoofdlijnen van beleid en beheer meldkamers en aan de regio VNOG over de
wenselijkheid te verkennen of de regio VNOG bereid is om het centrale werkgeverschap voor het
meldkamerpersoneel te vervullen.


